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天柏中文学校
2009年春季学期

1B班教学大纲
	教师：张琪Ms. Qi Zhang
电话：352-346-0082（手机）
电子邮件：qzhang5@mail.usf.edu
课程网页
	学期起止日期：1月11日-- 5月30日 

上课时间：周日下午2：45—4：15
教室：南佛罗里达大学Cooper Hall 480号(CPR480)


课程介绍
中文1B班是针对非华人家庭背景学生的入门级基础汉语课程。本课程以主题内容为中心，着重于对学生基本听说读写能力的培训。每一个单元都围绕一个特定的话题，引入新的对话、句子结构和汉字，并辅以对以前学过内容的复习和巩固。本课程同时对中美文化进行联系和对比，帮助学生学习语言，培养批判性思维。

预修课程/要求
· 学生已完成《汉语乐园》1-2或同等水平教材（至少一学期汉语学习经验）；

· 学生有基本的拼音知识，能够在老师指导下拼读生字；

· 学生有基本的笔画知识，能够理解笔画顺序

年龄建议
本课程适合于6-9岁的孩子（学生入学前学校对学生进行评估）

教材

汉语乐园3及学生用书（北京语言大学出版社）

辅助教材

汉语乐园1-2

教学目标

完成本课程以后，学生能够做到：

· 进行与课程内容相关的基本对话（季节与天气、运动与爱好、购物等）

· 理解并逼教育课程内容相关的中美文化（或与学生的家庭文化进行对比）

· 提高汉语拼音拼读能力

· 提高基本汉语书写能力

· 读一则短文

· 写一段与课程内容相关的对话

教学法

教学哲学：我认为语言学习和教学应该是以学生为中心、以内容为单位，并于文化相联系的。考虑到学生在家听说汉语的机会有限，课堂上学生成为教学的中心，以期让学生最大限度的接受和输出目标语言（汉语）。课堂上除了对学生总体水平的考虑，我同时根据学生的汉语水平进行一对一的帮助。本学期的内容以季节与天气、运动与爱好和购物为主，辅以对一、二册内容的回顾和第三册内容的概括。每一个单元都包括对语言和文化的讨论和对比，以帮助学生形成“图式语言”。我同时注重对学生拼音和汉字的训练，对学生“授之以渔”，帮助他们在将来更有效地习得汉语。学生的成绩基于他们的课堂表现、课后作业完成情况和期中期末考试。

对学生的要求：学生应该积极参与课堂活动并认真完成课后作业。

对家长的要求：

· 确保学生按时上课

· 帮助学生树立积极地汉语语言文化学习态度

· 督促学生完成作业并复习课堂内容（提问学生上课学过的内容）

· 每周至少让学生至少听三次CD录音

· 鼓励学生在家读写汉语

课堂文具：

· 学生用书及联系册

· 铅笔和橡皮

· 汉字专用联系册（可在中文学校办公室购买）

评分标准

	内容/项目
	分数

	课后作业
	50

	期中考试
	5

	课堂活动
	30

	期末考试
	10

	出勤
	5

	总分
	100


初步课程安排
	星期
	日期
	内容/话题
	章节
	课后作业
	分数

	1
	01/11/2009
	课程介绍、学生背景测试

	2
	01/18/2009
	马丁路德金日（无课）

	3
	01/25/2009
	春节（无课）

	4
	02/01/2009
	季节
	第1单元
	课后作业#1
	0

	5
	02/08/2009
	季节
	第1单元
	课后作业#2
	0

	6
	02/15/2009
	天气
	第1单元
	课后作业#3
	5

	7
	02/22/2009
	天气
	第1单元
	课后作业#4
	5

	8
	03/01/2009
	运动
	第2单元
	课后作业#5
	5

	9
	03/08/2009
	运动
	第2单元
	课后作业#6
	5

	10
	03/15/2009
	爱好
	第2单元
	课后作业#7
	5

	11
	03/22/2009
	爱好
	第2单元
	课后作业#8
	5

	12
	03/29/2009
	购物
	第3单元
	课后作业#9
	0

	13
	04/05/2009
	春游

	14
	04/12/2009
	春假 （无课）

	15
	04/19/2009
	购物
	第3单元
	课后作业#10
	5

	16
	04/26/2009
	购物
	第3单元
	课后作业#11
	5

	17
	05/03/2009
	购物
	第3单元
	课后作业#12
	5

	18
	05/10/2009
	每周日程
	第7课
	课后作业#13
	5

	19
	05/17/2009
	期末考试

	20
	05/24/2009
	纪念日（无课）

	21
	05/31/2009
	发成绩单、课程总结


Tampa Bay Chinese School
Grade 1B Syllabus
Spring 2009
	Instructor: Ms. Qi Zhang
Tel: 352-346-0082
Email: qzhang5@mail.usf.edu
Homework/Webpage Link
	Semester: Jan 11th to May 30th 

Class Hour: 2:45PM-4:15PM, Sunday

Classroom: Room 480, Cooper Hall (CPR 480), USF


Course Description
Chinese Grade 1B is an introductory Chinese as a foreign language course for students who have no or little exposure to Chinese at home. This is a content-based course, i.e. the course is divided into different units, focusing on basic speaking, listening, reading and writing skills. Within each unit, new conversations, sentence structures, and characters are introduced while contents covered in previous courses are reviewed. A linkage between Chinese and American culture is emphasized throughout this course to help students learn language through culture and foster critical thinking.
Prerequisite
· Students have finished Chinese Paradise 1 & 2 or equivalence (at least one semester).
· Students have basic knowledge of pinyin, and are able to read pinyin with some help.
· Students have basic knowledge of strokes, and are able to understand the order of strokes.
Age Recommendation
Students aged between 6 and 9, and will be evaluated on a one-on-one basis prior to admission.
Required Text
Liu, F., Wang, W., Zhou, R., & Li, D. (2005). Chinese paradise: The fun way to learn Chinese (3). Beijing: Beijing Language and Culture University Press (student’s book & workbook)
Resource Book
Liu, F., Wang, W., Zhou, R., & Li, D. (2005). Chinese paradise: The fun way to learn Chinese (1-2). Beijing: Beijing Language and Culture University Press.
Objective
At the end of this course, successful students will be able to:
· Engage in basic conversations about seasons & weather, sports & hobbies, and shopping.

· Understand and compare Chinese culture with their home culture on the covered topics 

· Improve skills in reading pinyin (pronunciation).

· Improve basic writing skills.

· Read a short story.

· Compose a short dialogue based on the covered topics. 
Teaching Strategy

Teaching philosophy
My teaching philosophy is that language learning and teaching should be learner-centered, content-based and cultural related. Given the limited exposure of Chinese language and cultural in students’ daily life, students are held in the center of the language teaching. This is to ensure that students have maximum language input and output. Students are provided with individualized help based on their level of language proficiency within each class period. The class lecture and activities are centered on 3 themes covered in the textbook, i.e. seasons & weather, sports & hobbies, and shopping. Within each unit, related language and cultural knowledge are taught and reviewed to help students form schematic knowledge. Pronunciation (reading pinyin) and writing are practiced every class to ensure students know “how to fish” by the end of this course. Students are evaluated based on their in-class performance and homework each week. 
Students’ Responsibility
Actively participate in class activities and finish homework.
Parents’ Responsibility
· Make sure students attend the class punctually.
· Help students form positive attitudes toward learning Chinese language and culture.
· Help students finish homework and review the lessons (students are required to teach parents the content that they have learned in each class).
· Help students listen to the CD enclosed in the textbook at least 3 times a week
· Encourage students to read and write Chinese at home (resources are provided in the textbook, workbook and by the instructor)
Required Class Supplies
· Textbook

· Pencils & eraser
· Notebook for practicing Chinese characters (available in CPR471)
Assignments/Grading

	Final Grade Breakdown
	Points

	Homework
	50

	Midterm Quiz
	5

	In-class activities
	30

	Final Exam
	10

	Attendance 
	5

	Total
	100


Tentative Schedule of Course Topics & Readings
	Week No.
	Date
	Content/Topic
	Book/Chapter
	Homework
	Points

	1
	01/11/2009
	Class orientation, student background assessment

	2
	01/18/2009
	Martin Luther King’s Day (No class)

	3
	01/25/2009
	New Year’s Day (No class)

	4
	02/01/2009
	Seasons
	Unit 1
	HW#1
	0

	5
	02/08/2009
	Seasons
	Unit 1
	HW#2
	0

	6
	02/15/2009
	Weather
	Unit 1
	HW#3
	5

	7
	02/22/2009
	Weather
	Unit 1
	HW#4
	5

	8
	03/01/2009
	Sports
	Unit 2
	HW#5
	5

	9
	03/08/2009
	Sports
	Unit 2
	HW#6
	5

	10
	03/15/2009
	Hobbies
	Unit 2
	HW#7
	5

	11
	03/22/2009
	Hobbies
	Unit 2
	HW#8
	5

	12
	03/29/2009
	Shopping
	Unit 3
	HW#9
	0

	13
	04/05/2009
	School Camp

	14
	04/12/2009
	Spring Break (No class)

	15
	04/19/2009
	Shopping 
	Unit 3
	HW#10
	5

	16
	04/26/2009
	Shopping
	Unit 3
	HW#11
	5

	17
	05/03/2009
	Shopping
	Unit 3
	HW#12
	5

	18
	05/10/2009
	Weekly Schedule
	Lesson 7
	HW#13
	5

	19
	05/17/2009
	Final Exam

	20
	05/24/2009
	Memorial Day (No class)

	21
	05/31/2009
	Report Cards, Course Review
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